
BÉKÉS VARMEGYE ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÖZGYŰLÉSE
BÉKÉSCSABA, ÁIWÁD SOR 18.

Ikt. sz.: TJO/8/17/2023.

JEGYZŐKÖNYV

amely készült Újkígyós Város Önkormányzata Szent Imre Panzió (5661 Újkígyós, Iskola u. 7.),
a Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése 2023. június 15. napján, 09.00 órakor tartott
nyilvános üléséről.
A közgyűlésről a Szervezeti és Működési Szabályzat (továbbiakban: SZMSZ) 34. (1) bekezdé
se alapján teljes terjedelmében hangfelvétel is készült.

Megjelent: 15 tő megyei képviselő, valamint
Szebellédi Zoltán nem képviselő, főállású alelnök
dr. Mészáros Erzsébet aljegyző (Jelenléti ív csatolva, 1. melléklet)

Távolmaradását előzetesen bejelentette: Samu Tamás Gergő és Tolnai Péter vármegyei
képviselők

A közgyűlésre meghívást kaptak a tárgyalt napirendi uontnál feltüntetett előadók mellett:
- a napirend tárgya szerint illetékes szerv vezetője,
- a nemzetiségek vármegyei önkormányzatainak elnökei,
- a Békés Vármegyei Kormányhivatal Kormáiwmegbízottja,
- a sajtó képviselői,

Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése ülését vezeti:
Zalai Mihály a Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése Elnöke — továbbiakban Zalai
Mihály elnök.

Zalai Mihály elnök: Tisztelettel köszöntötte a megjelent képviseőtársakat, megjelent vendége
ket, a hivatal dolgozók. Megállapította, hogy 15 fő vármegyei képviselő jelenlétével az ülés ha
tározatképes, az ülést megnyitotta.

Tájékoztatott, hogy a kihelyezett ülésre való tekintettel kézi szavazással hozhatják meg dönté
seiket, így kérte, aki egyért a kézfelemeléssel történő szavazással, az kézfelnyújtással jelezze.

A Közgyűlés jelenlévő 15 tagja, 15 igen szavazattal — ellenszavazat és tartózkodás nélkül -

az alábbi határozatot hozta:

HATÁROZAT
48/2023. (VI.15.) KGY. sz. hat.

Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Békés Megyei Önkormányzat és Szervei
Szervezed és Működési Szabályzatáról szóló 10/20 14. (XII. 2.) önkormányzati rendeletének 27.

(1) bekezdés bb) alpontja szerint kézfelemeléssel hozza meg közgyűlési döntéseit.

Felelős: Pap-Szabó Katalin jegyző
Határidő: azonnal
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Zalai MiháLy elnök: Kérte, hegy kézfelnyújtással szavazzanak a meghívóban kiküldött napi
rendi pontok elfogadásáról,

A Közgyűlés jelenlévő 15 tagja, 15 igen szavazattal — ellenszavazat és tartózkodás nélkül -

az alábbi határozatot hozta:

HATÁROZAT
4912023. (VI.15.) KGY. sz. hat.

A Békés Várinegye Önkormányzatának Közgyűlése a 2023. Június 15-i ülésének napirendjét
a következők szerint állapítja meg:
Nayirendek:

Nyílt ülés:

1. Tájékoztató Újkígyós Város Önkormányzata megvalósult, illetve folyamatban
lévő projektjeiről
Előadó: Botyánszki Pál László polgármester

2. Beszámoló Békés vármegye közbiztonságának 2022. évi helyzetéről, a közbiz
tonság érdekében tett intézkedésekről és az azzal kapcsolatos feladatokról
Előadó: Vörös Ferenc r. ezredes megyei rendőrfőkapitány
Véleménvezi: Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága

3. Tájékoztató a Békés vármegyei nemzetiségi önkormányzatok 2022. évi mun
kájáról
Előadó: Karancsi Andrásné Békés Vármegye Román Önkormányzat elnöke,

Krajcsovicz Andrásné Békés Vármegye Szlovák Önkormányzat elnöke,
Mittag Mónika Éva Békés Vármegye Német Nemzetiségi Önkormány
zat elnöke,
Asós Tibor Békés Vármegye Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnöke

Véleméuyezi: Társadalmi Kapcsotatok Bizottsága

4. Beszámoló a Békés Megyéért Vállalkozásfejlesztési Alapítvány 2022. évi tevé
kenységéről
Előadó: Szász Zsolt ügyvezető titkár
Véleményezi: Pénzügyi Bizottság

Ügyrendi Bizottság
5. Beszámoló a Békés Vármegyei Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységé

ről
Előadó: Pap-Szabó Katalin jegyző
Véleményezi: Közgyűlés bizottságai

6. Az orosz-ukrán háború egyéves évfordulója tárgyában hozott 5/2023. (Ill. 31.)
OGY. határozathoz való csatlakozás
Előadó: Zalai Mihály elnök

7. Tájékoztató a két ülés között tett, a vármegyei önkormányzatot érintő tárgya
lásokról, tanácskozásokról

8. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról



9. Alapítványok támogatása
Előadó: Zalai Mihály elnök
Véleményezi: Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága

10. Bejelentések

Zárt ülés:

1. A „Polgárokért” és a „Békés Vármegyéért” Kitüntető Díjak odaítélése
Előadó: Zalai Mihály elnök

2. Békés Megyéért Vállalkozásfejlesztési Alapítvány kuratóriumi tagjának meg
választása
Előadó: Zalai Mihály elnök
Véleményezi: Ügyrendi Bizottság

1. na»irend: Tájékoztató Újkígyós Város Önkormányzata megvalósult, illetve folyamat
ban lévő projektjeiről
Előadó: Botyánszki Pál László polgármester

Zalai Mihály elnök: Köszönetét fejezte ki, amiért Újkígvós városa otthont adott Békés Vár-
megye Önkormányzata Közgyűlésének. Nem titkolt szándéka, hogy a kitelepülés hagyomá
nyát a jövőben Is szeretné folytatni, azzal a céllal, hogy a kapcsolatokat erősítsék, a települé
seket megismerjék. Felkérte Botyánszki Pál polgármester urat, hogy ismertesse a városban
megvalósult, illetve folyamatban lévő projekteket.

Botyánszki Pál ool9ármester: Örömét fejezte ki azzal kapcsolatban, hogy’ Újkígyóson ülése
zik a vármegyei közgyűlés. Ezt követően pár mondatban bemutatta a városban megvalósult,
illetve folyamatban lévő projekteket. Megjegyezte, hogy a pályázatok elnyerése Szebellédi
Zoltán polgármester úrnak köszönhetőek, azok megvalósítása viszont már az ő ideje alatt tör
tént. Többek között elmondta, hogy minden pályázat túl van az utóellenőrzéseken. Három
közbeszerzés történt, melyeket röviden ismertetett, a beruházások elkezdődtek. Legjelentő
sebb a keleti iparterület kialakítása volt. Elmondta, hogy a település részére minden projekt
fontos. Tájékoztatott arról, hogy zöldmezős beruházásban megtörtént egy sószoba kialakítása,
mely igen népszerű a lakosság körében, valamint futópálya és parkrendezés is megvalósult a
városban. Barnamezős beruházásban létrejött a Tormási úti telep felújítása, mely raktárként Is
funkcionál, ugyanitt minden helyiség bérbeadásra került, példaként említette, hogy az épület
ben a cigány misszió is bérel helyiséget, ahol közel 50 főt foglalkoztatnak. Megvalósult a
gondozási központ energetikai felújítása, az ökoturisztikai program keretében Ujkígyós és
Szabadkígyós között megépült a kerékpárút, mely jelentős fejlesztés a város részére, reményét
fejezte ki, hogy Wenckheim kerékpárút része lesz, valamint átadták a nyugati elkerülő utat.
Folyamatban van a bel- és csapadékvíz elvezetése, a napközis konyha energetikai felújítása,
kisebb kulturális pályázatok. Saját forrásból történt a belterületi kerékpárút felújítása, az óvo
da klimadzálása és a lámpatestek cseréje, melynek eredménye, hogy 40 %-ra csökkent az
energia költsége az önkormányzatnak. Sajnálatát fejezte ki, hogy pályázati lehetőség útháló
zatra nincs, melynek eredményeként a járda programra saját forrást biztosítani nem tudnak.
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Zalai Mihály elnök: Alátámasztotta, hogy a vármegyei önkormányzat is tagja volt annak a
konzorciumnak, mely megvalósította Szabadkígyós és Ujkígyós közti kerékpárutat, mely csak
egy a számtalan közösen teljesített pályázatok között. Meggyőződése szerint Újkígyós kihasz
nálta mindazon lehetőségeket, melyeket a területfejlesztési operatív program felkínált. Hozzá
fűzte, hogy korábban a megyei önkormányzatok feladata volt, hogy felmérjék a települési igé
nyeket, ennek eredményeként vannak tapasztalataik. Véleménye szerint hibát követtek el, fő
leg kisebb települések esetében, hogy nem készítettek olyan képi dokumentumot, mely bemu
tatná, hogy milyen volt és milyen lett. Lehet azt mondani, hogy Uniós pénzekből történtek a
fejlesztések, viszont nem szabad elfelejteni, hogy Magyarország befizető az Európai Unióba,
mely jól felfogott, kölcsönös érdekeken működő együttműködés, szigorú szabályrendszeren
keresztül. Sok egyeztetés által olyan pályázati felhívások születnek, amelyekre a települések
nek szükségük van. Tapasztalta, hogy sok esetben most az a cél, hogy a döntés elhúzódjon.
Hozzáfűzte, hogy csak az elmúlt esztendőben Békés vármegyében 43 milliárd forint értékben
született támogatói döntés. Több településtől is érkezett költségnövekmény igény, mely igé
nyeket a vármegyei önkormányzat minden esetben támogatott. Megjegyezte, hogy jelentős
mértékben a költségnövekmény igények az alapanyagárak emelkedése miatt történt. Örömét
fejezte ki, hogy kisebb településeken is történtek ipari, turisztikai, kerékpárutak megvalósítá
sa, bölcsődei, szociális fejlesztések, melyek fontos részét képezték a falvakban élők ellátási
színvonalának emelésének. Ismertette, hogy várhatóan július hónapban nemzeti finanszírozás
ból elindul a városfejlesztés a békéscsabai, illetve a gyulai járásokban, valamint hamarosan a
köznevelési és fürdő energetikai felhívás is meg fog jelenni.

Botyánszki Pál pokármester: A fentiekhez kapcsolódóan hozzáfűzte, hogy amennyiben el
indulnak az említett projektek az önkormányzat 748 millió forintot fog kapni, melyből 500
millió forintot utak felújítására fordít és 240 millió forintot újabb csarnok fejlesztésére. A ter
vek már elkészültek. Sajnálatát fejezte ki, hogy a város lakosságszáma miatt a kisebb pályáza
ti forrásokhoz már nem fér hozzá, a nagyobbak pedig még nem indultak el.

Zalai Mihály elnök: Megerősítette, hogy a gazdasági nehézségek miatt a források még nem
állnak rendelkezésre, de a kormányzati hajlandóság adott. Véleménye szerint egy-két évnek el
kell telnie még ahhoz, hogy a kisvárosi program elinduljon.

Závoda Ferenc vármegyei képviselő: A meglévő beruházásokhoz gratulált.

Hodálik Pál vármegyei képviselő: Megköszönte a Polgármester munkáját. Sajnálatát fejezte
ki a kialakult gazdasági nehézségek miatt, valamint reményét a projektek mielőbbi rendezését
illetően.

Puju János Zoltán vármegyei képviselő: Mint vőfély osztotta meg a jelenlévőkkel azon ál
láspontját, hogy láthatóan a fiatalok házasodási kedve töretlen a városban, így várhatóan a la
kosságszám is emelkedni fog.

Botyánszki Pál polgármester: Csatlakozott az előtte szólóhoz és reményét fejezte ki, hogy a
jövőben növekedni fog a lakosságszám a városban.

Zalai Mihály elnök: Megköszönte a Polgármester tájékoztatóját, majd emlékeztetett arra,
hogy a közgyűlés után két helyszínen tekinthető meg egy-egy beruházás, melyre meginvitálta
képviselőtársait.



2. nayirend: Beszámoló Békés vármegye közbiztonságának 2022. évi helyzetéről, a közbiz
tonság érdekében tett intézkedésről és az azzal kapcsolatos feladatokról
Előadó: Zalai Mihály elnök

Zalai Mihály elnök: Köszöntötte Dr. Töreki Sándor rendőrségi főtanácsos, bűnügyi Országos
rendőrfőkapitány-helyettest, Vörös Ferenc r. ezredes, megyei rendőrfőkapitáiiyt, Fiudák Pál r. ez
redes, rendészeti főkapitány-helyettest, Dr. Kis Péter r. ezredes, bűnügyi főkapitány-helyettest és
Vértesné Vámos Ildikó r. százados, mb. gazdasági főkapitány-helyertest.
Átadta a Szót Vörös Ferenc r. ezredes, megyei rendőrfőkapitánynak.

Vörös Ferenc r. ezredes. megyei rendőrfőkapitány: Összefoglalta az írásos előterjesztést. Ki
emelte, hogy csökkent a rongálások, lakásbetörések és csalások száma, valamint a halásos bal
esetek számában is csökkenés tapasztalható. Megjegyezte, hogy ezen báleseteknél Sajnos a köz-
úthálózat minősége, az ittasság, a szabálytalanságok és a kerékpárosok KRESZ szabályainak
nem ismerete is szerepet játszik. A migráció jelen van, jelentős feladatot okoznak. Elmondta,
hogy emelték a közterüled óraszámot, 74 polgárőrséggel állnak együttműködésben. Munkájukról
elismerősen szólt. Említést tett a határvadászat toborzásról. Elmondása alapján Békés vármegyé
ben a közbiztonság kiegyensúlyozott.

Zalai Mihály elnök:A beszámolót a Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága véleményezte, felkérte
Mucsi András bizottsági elnököt ismertesse a bizottság javaslatát,

Mucsi András bizottsáE elnöke: A Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága egyhangú szavazattal
elfogadásra javasolja a beszámolót. Javasolta, hogy a jövőben, a korábbi gyakorlatnak megfele
lően továbbra is az Ügyrendi Bizottság tárgyalja a napirendet. Gratulált a 86 %-os nyomozási
eredménvességhez, mely azt is igazolja, hogy jó szakemberek dolgoznak a kapitányságon Meg
látása szerint Békés valóban egy Békés vármegye. Örömét fejezte ki, hogy az áldozarvédelem
mci kiemelten foglalkoznak. F{áláját fejezte ki Főkapitány Úr felé, hogy a helyi képviselők irá
nyába is tájékoztatást nyújt. A tavalyi évben felürötre a fejét a no-go-zóna fogalma, mely eddig
csak Nyugat Európában volt ismert, amikor is egyes területeken a rendőrség nem ura a helyzet
nek. Kérdése, hogy van- e no-go-zóna a vármegyében?

Kónya István várme2vei képviselő: Megerősítette, hogy korábban a beszámolót az Ügyrendi
Bizottság vélen-iényezte, szeretné, ha a jövőben ismét így történne. Meggyőződése, hogy Szar
vas, illetve Békésszentandrás a vármegye turisztikai kapuja. Mindkét település közigazgatási te
rületén található nyaraló, üdülő. Leszögezte, hogy a nyaraló vendégek látogatottságával, számá
val megnő a kevésbé kulturált emberek száma is. Szarvas városában működik rendőrkapitány
ság, Békésszentandrás nagyközségben viszont nem. Kérése, hogy megoldható- e, hogy Békés
szentandráson a nyári időszakban gyakrabban, hatékonyabban forduljanak elő járőröző rend
őrök? Kérdésként fogalmazódott meg benne, hogy a nagyközség polgármestere tett- e lépéseket
a megoldás irányába? Sajnálatát fejezte ki, hogy a zaj miatt egyre több pihenni vágyó turista,
szállóvendég dönt ágy, hogy soha többet nem kíván Békésszentandrásra látogatni, ami nem tesz
jót a nagyközség gazdasági szereplőinek sem,

Hodálik Pál vármeevei képviselő: Elmondta, hogy a médiában is nyomon követi a rendőrség
munkáját és látható, hogy különböző versenyeken vesznek részt az állomány tagjai, ahol nagyon
jól teljesítenek. Gratulált az eredményekhez. Csatlakozott az előtte szólóhoz és megerősítette,
hogy a szubjektív biztonságérzet fontos. Örömmel látja, tapasztalja, hogy jó az együttműködés a
rendőrség és a polgárőrség között. Véleménye szerint pozitív, hogy munkájuk során mindig 100
%-ra törekednek.
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Puiu János Zoltán vármegyei képviselő: Véleménye szerint a beszámoló szemléletes. A felde
rítési mutatók kedvezőek. Meglátása szerint a szolgálati idő számának emelésével, emelkedett a
szolgálatot teljesítők megterhelése, viszont mindemellett szánnak időt a prevencióra Is. Az állo
Luány valamennyi tagjának megköszönte a rendezvényeken kifejtett türelmes, segítőkész mun
kát. Megítélése szerint Doboz-Szanazug a fiatalok szórakozóhelye, akik az élervitelszerűen élő
emberek életét igen sokszor megkeserítik. Elmondta, hogy előfordult olyan eset, amikor bosszú-
szomjas állampolgár bejelentéssel élt a rendőrség irányába, viszont amikor a járőrök megjelentek
az adott helyszínen nem találtak semmi rendbontó tevékenységet, feleslegesen jelentek meg.
Kérdése, hogy mit lehet tenni abban az esetben, amikor az őrsre rosszindulatú és alaptalan beje
lentés érkezik?

Szebellédi Zoltán nem képviselő, főállású alelnök: Köszönetét fejezte ki a részletes beszámo
lóért. Elmondta, hogy a településeken nagyon sok hasznos tevékenységet folytató egyesületek
működnek, kérte, hogy a kapitányság vizsgálja [elül, hogy milyen módon tudnak segítséget nyúj
tani a prevenciós tevékenységükhöz.

Varga Gusztáv várme2vei képviselő: Meglátása szerint a közterületi jelenlét biztonságérzetet
ad a lakosságnak. Szomorúan olvasta, hogy minden esztendőben nő a kerékpáros balesetek szá
ma, annak ellenére, hogy a felvilágosítás már egész kicsi korban elkezdődik. Fontosnak tartotta
megjegyezni a belterületi kerékpárutak építését. Köszönetét fejezte ki a rendőrség aktív munká
jáért az ünnepségeken.

Szabó János Zoltán vármegyei képviselő: Nézete szerint az állampolgárok a rendőri karjelzé
seket nem értik. Megkérdezte, hogy mit lehet tenni annak érdekében, hogy ajelzéseket az állam
polgárok jobban elsajátítsák?

Pluhár László János vármegyei képviselő: Észrevétele szerint a megyében tendenciózus fejlő
dés látható. Az állampolgárok szubjektív biztonsága adott. Meglátása szerint az állampolgárok
gyorsan rendőrért kiáltanak. Van aki azért, mert szabadidejében pihenésre vágyik, van aki azért
mert szabadidejében bulizásra vágyik. Véleménye szerint a főkapitányok cserélődnek, de a mun
ka továbbra is jó színvonalon halad tovább. Meglátása szerint az első számú vezető munkája egy
szervezetnek a munkáját jelentős mértékben tudja meghatározni. A közlekedési balesetek számá
nak emelkedése véleménye szerint azért is emelkedik, mert egyre zsúfoltabbak az utak. Egy or
szágos problémával kapcsolatban fordult kérdéssel a jelenlévő vendégek felé. Konkrétan az utcai
megmozdulások alatt történt atrocitások kapcsán, pontosabban a fiatalokkal szembe]] történő
kényszerítő intézkedések során, melyet meglátása szerint morálisan kellene kezelni.

Zalai Mihály elnök:Megköszönte az informatív beszámolót, melyben évről-évre pozitív adatok
kal találkozhat a testület. Véleménye szerint sokan úgy élik meg szabadságukat, hogy buliznak.
Meglátása szerint ez szomorú és hosszú távon élhetetlenné teszi az üdülő, nyaraló helyeket.
Meggyőződése, hogy a probléma megoldásának kulcsa a helyi önkormányzatok kezében van.
Észrevétele szerint Orosházán elindult egy olyan fajta kommunikáció az állampolgárok között,
hogy a kerékpár lopások, valamint más bekövetkezett bűncselekmények emelkedésének oka a
„beköltöző” emberek miatt van. Sem megerősíteni, sem megcáfolni nem tudja. Azt viszont ag
gasztónak tartja, hogy Facebook csoport jött létre, ahol arra buzdítják az embereket, hogy csatla
kozzanak és a problémát intézzék el a rendőrség bevonása nélkül, saját maguk. Megkérdezte ho
gyan lehet a problémát orvosolni? Továbbá megkérdezte, hogy a balesetek emelkedő számával
kapcsolatban milyen intézkedéseket tehet a rendőrség? Erdeklődését fejezte ki a műszaki határ-
zár telepítése szükségességét illetően, valamint a közterületi kamarák rendszerbe történő integrá
lásával kapcsolatban.



Vörös Ferenc r. ezredes, megyei rendőrfőka»itány: Véleménye szerint 2022. évben a Békés
vármegyében elért eredmények a munkatársai dicsősége. A feltett kérdésekre válaszolva el
mondta, hogy a no go zóna fogalma rendészeti szempontból nem létező fogalom. Békés várme
gyének nincs olyan területe ahol a rendőr ne intézkedhetne nyugodtan és biztonságosan. A buli
negyeddel kapcsolatos problémákra a válasza a következő volt. Az M44 gyorsforgalmi Út bekap
csolásával együtt óhatatlanul megnőtt a tranzit forgalom, mely magában hordozza a nyaralásra
vágyók megjelenését is. Nemcsak az ipar, illetve az Új munkahelyek jelennek meg, hanem velük
együtt a bűnözők is. Ígéretet tett arra, hogy megtalálják a megoldást. Ebben a munkában a pol
gárőrök segítségére is számítanak. Meglátása szerint a bűnmegelőzési prevenciás tevékenysé
güknek óriási jelentősége van, igyekeznek minden rendezvényen ott lenni és kommunikálni, fi
gyelmet felhívni. Nyitottak az egyesületek irányba is. A kerékpáros balesetekkel kapcsolatban el
mondta, hogy Békés vármegyében az Országos ádaghoz képest jóval magasabb a szám. Meglátá
sa szerint Békéscsabán a kerékpárosok nagy sebességgel, magukat privilegizált helyzetben érez-
vén közlekednek. A kerékpáros közlekedésnél a kerékpárosok felelősségét hangsúlyozni kell, an
nak ellenére is, hogy ugyan KRESZ vizsgát nem tesznek, de ez nem mentesíti őket, a büntetőjogi
felelősséget nem kerülhetik el. A rendőrségi kaijelzésekkel kapcsolatban elmondta, nem a rend
őrség feladata a karjelzések ismeretének tanítása, éppen ezért mivel ezek a jelzések elfelejtődnek
a rendőrök nem mindig a szakszerű jelzéseket használják, hanem inkább segítő. rávezető maga
tartást igyekeznek kifejteni. Örömét fejezte ki azzal kapcsolatban, hogy már évek óta egyedül a
békési rendőrök kaptak kivételes értékelést. Munkájával a jövőben is azon lesz, hogy ez így is
maradjon. Az Orosházán működő Facebook csoporiról kifejezte tudomását. Elmondta, hogy a
csoporthoz csatlakozott a kommunikációs munkatársa, de azt lemoderálták .A csoport vezetőjé
vel az orosházi kollégák a kapcsolatot felvették, amennyiben jogosulatlan közbiztonsági tevé
kenység történik megteszik a szükséges lépéseket. A balesetek számának növekedésével, azok
megakadályozásában tehetetlenek. Ami tőlük elvárható azt maximálisan megteszik. A műszaki
határzár kérdése nem rendőri feladat, sokkal inkább központi. A hírkamerákkal kapcsolatban tá
jékoztatott arról, hogy álló-, vagy mozgóképek formájában biztosítanak a rendőrség számára
hozzáférhetően, akár online módon is információt. Több a kamera, mint ami eddig beintegrálásra
került, ugyanis az informatikai határok gátat szabnak. A rosszindulatú bejelentésekkel kapcsolat
ban elmondta, hogy velük szemben jogi lehetőségük van fellépni. Ismertette, hogy rendőrség
számára komoly kihívás az egyre elszaporodó internetes csalások felbukkanása, ami már nem
csak az idősebb korosztályt, hanem a fiatalabb korosztályt is megtalálta. Kérte, hogy mindenki
legyen körültekintő,

Zalai Mihály elnök: Pontosította, hogy Orosháza tekintetében van alapja a csoport működésé
nek. Megkérdezte, hogy a bűncselekmények tekintetében érezhető- e növekedés vagy ez csak
egy hisztéria?

Vörös Ferenc r. ezredes. megyei rendőrfőkapitány: Okát nem látta annak, hogy ilyen fajta ne
gaúv kommunikáció induljon el, amely valóban aggasztaná az ott élő embereket. Azt viszont
tényszerűen megállapította, hogy 2023. évben még ha minimálisan is, de élénkülni látszik a bűn
cselekmények elkövetésének száma,

Zalai Mihály elnök: Megerősítette a Békéscsabán kerékpárral közlekedők „harciasságát”. Sze
mélyes tapasztalatát osztotta meg az internetes csalásokkal kapcsolatban. A rendőri intézkedések
alkalmával mindig türelmet, szakszerűséget, udvariasságot, ahol lehetett lazaságot tapasztalt.
Meglátása szerint a rendőri jelenléttel, tevékenységgel a lakosság véleménye pozitív. A beszá
moló évről-évre folyamatosan csökkenő tendenciát, mely egyfajta stabilitást mutat, melyhez gra
tulált, nemcsak a jelenleg állományban lévő vezetőknek, munkatársaknak, hanem Varga-Kontár
Attila korábbi rendőrfőkapitánynak is. Véleménye alapján az elmúlt időszak komoly feladata
volt háború elől menekülő ukrán állampolgárok fogadása. Meggyőződése, hogy a befektetők és
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turisták számára vonzó, hogy Magyarország, illetve Békés vármegye közbiztonságilag biztos
hely.

dr. Tőreki Sándor rendőrségi főtanácsos. bűnügyi országos rendőrfőkauitány-helvettes: El
mondta, hogy átolvasta a beszámolót, mely véteménye szerint nagyon színvonalas. A feltett kér
dések meghatározzák azt az irányt amit követni kell. Látható, hogy 2023. évben némi emelkedés
tapasztalható, melynek számtalan oka van. A felderítési mutatók jók, meglátása szerint a bizton
ság Békés vármegyében nem fog változni. Hozzáfűzte, hogy a magyar rendőrség nem fog a no
go-zónához csatlakozni, mely egy hosszabb folyamat eredménye, ugyan léteznek problémák
egyes település részeken, melyekre fokozott figyehnet kell fordítani. Ezeknek a kezelésére egy
szigorú szabályrendszer van, amely meghatározza mindazon feladatokat, tevékenységeket me
lyeket el kell végezni, melyekre a rendőrség gyorsan reagál. Felhívta a figyelmet ezen települése
ken megjelenő dizájnerdrogokra. Ebben szeretné kérni az önkormányzatok segítségét, javasolja
fórumok működését, annak tartalommal való megtöltését, a minél szélesebb körben történő pro
pagálását. Felhívta a figyelmet az internetes csalókra, igyekeznek felvilágosító kisfilmekkel tájé
koztatni az állampolgárokat ezek veszélyeire. Az utcai megmozdulások tekintetében nem értette
a kérdést, kérte annak megismét.lését.

Pluhár János László vármegyei képviselő: Elmondta, hogy néhányszor megjelent tüntetéseken,
melyet fiatalok szerveztek és véleménye szerint a televízión keresztül nem minden látszik. Nem
egyetemistákat lát az utcákon, hanem általános, illetve középiskolás gyerekeket, melyet meglátá
sa szerint figyelembe kellene venni, a rend őreinek érzékenyebb magatartást kellene tanúsítani.

dr. Töreki Sándor rendőrségi íőtauácsos, bűnügyi országos rendőrfőkapitány-helyettes: Is
mertette, hogy a kényszerítő eszközök használatát szabályozzák, melyben nagyon következete
sen jár el a rendőrség. Hozzáfűzte, hogy amikor a tömeg olyan eszközöket használ, mely a rend
őr biztonságát veszélyezteti, akkor helye van jogszabályi keretek közötÉ azok használatának.
Több olyan eljárást is folytat az ügyészség azok ellen, akik rendőrök ellen léptek fel. A rendőrség
kellő roleranciával, jogszabályi keretek között jár el.

Pluhár László János vármegyei képviselő: Elmondta, hogy nem jogszabályi oldalról, hanem
morális oldalról közelítette meg a kérdést. Megítélése szerint rossz üzenet és elgondolkodtató,
nemcsak a társadalom, hanem az intézkedő rendőrök számára is. A társadalom kevésbé tudja el
fogadni, ha egy szülőnek éppen a gyerekét bárnalmazzák vagy éppen a fogdából engedik 14.
Szakmailag nehezen magyarázható az, hogy egy fiatal gyerekre könnygáz spray-t fújnak.

dr. Töreki Sándor rendőrségi főtanácsos. bűnügyi országos rendőrfőkapitány-helyettes:
Meglátása szerint a rendőrség minden esetben a lehető leghumánosabban jár el.

Szebellédi Zoltán főállású, nem képviselő alelnök: Nézete szerint a rendőrség a jogszabályok
nak megfelelően jár el, mely vonatkozik a kiskorúra és a felnőttkorúra egyaránt, a morális kér
dést nem számukra kell feltenni, hanem a szülőknek, illetve a pedagógusoknak. Amennyiben a
rendőri intézkedés ellen az állampolgár feljelentéssel él az Ügyészség megkezdi annak kivizsgá
lását.

Zalai Mihály elnök: Emlékeztetett arra, hogy Békéscsabán is volt ilyen jellegű megmozdulás,
ahol nem történt összetűzés. Megjegyezte, hogy a valóságban nem minden esetben az történik,
ami a TV képernyőjén látszik és a tünteréseken nemcsak gyerekek vesznek részt, hanem olyan
elemek is, akik szándékosan csinálják ezeket a provokációkat.



Závoda Ferenc vármegyei képviselő: Véleménye szerint a rendőrök Saját magukat védik és
megerősítette, hogy provokárorok vannak a tüntetők között, akik csak arra várnak, hogy mikor
csattan el egy pofon.

Mucsi András vármegyei képviselő: A tüntetés, a vélemény kifejtés, a demokrácia része. A
rendőr soha nem magától intézkedik, hanem parancsra. Amikor a rendőrség munkatársaira tá
madnak, akkor az államra támadiak. Alapfeladat a rend fenntartása, mely a rendőrségen keresz
tül valósul meg.

dr. Töreki Sándor rendőrsé2i főtanácsos. bűnügyi országos rendőrfőkapitány-helvettes:
Végezetül elmondta, hogy Békés Vármegye Rendőr-főkapitányságának szakmai munkája magas
szintű. Örömét fejezte ki, hogy nem személyekben gondolkoznak. A beszámolót elfogadásra
ajánlotta.

Zalai Mihály elnök: Köszönerét fejezte M a tartalmas beszámolóért, a válaszokért. Elmondta,
hogy a rendőrség munkáját Szerény eszközökkel a jövőben is igyekeznek támogatni. Több kér
dés, észrevétel nincs.

Kérte, hogy szavazzanak a Békés vármegye közbiztonságának 2022. évi helyzetéről, a közbiz
tonság érdekében tett intézkedésről és az azzal kapcsolatos feladatokról.

(A rendőrségi beszámoló jelen jegyzőkönyv 2. melléklete.)

A Közgyűlés jelenlévő 15 tagja, 15 igen szavazattal — ellenszavazat és tartózkodás nélkül
— az alábbi határozatot hozta:

HATÁROZAT

50/2023. (VI.lSj KGY. sz. határozat

Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Békés Vármegyei Rendőr-főkapitányság
Békés vármegye 2022. évi közrendjének és közbizronságának alakulásáról szóló beszámolóját
a melléklet szerinti tartalommal elfogadja.

Felelős: Zalai Mihály elnök
Határidő: azonnal

Zalai Mihály elnök: 15 perc szünetet rendelt el.

SZÜNET

SZÜNET UTÁN

(Szebellédi Zoltán nem képviselő, főállású alelnök és dr Szabó Ervin vármegyei képviselő a szü
net után nem tért vissza a tárgyalóterembe, jelenlévő képviselők száma: 14 fő.)

(Az ülés 11.05 órakor folytatódott tovább.)



3. napirend: Tájékoztató a Békés vármegyei nemzetiségi önkormányzatok 2022. évi mun
kájáról
Előadó: nemzetiségi önkormányzatok elnökei

Zalai Mihály elnök: A Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága tárgyalta a napirendet, felkérte Mu
csi András bizottsági elnököt ismertesse a bizottság véleményét. Megállapította, hogy nemzetisé
gi önkormányzatok elnökei nincsenek jelen.

Mucsi András bizottsági elnök: Megjegyezte, hogy udvarias gesztusként értékelné, ha a területi
nemzetiségi önkormányzatok eljönnének az ülésre és nemcsak írásos anyagot látna, mely anya
gok színvonalát, kivéve a román önkormányzat tájékoztatóját, alacsonynak értékelte. Javasolta,
hogy egységes szempontrendszer alapján készüljenek el a tájékoztató előterjesztések. Elmondta,
hogy a Vármegyenap rendezvénynek a legszínesebb résztvevői a nemzetiségi önkormányzatok.
Az identitás szemponjából igen fontosak a nemzetiségi önkormányzatok. Véleménye szerint a
területi nemzetiségi önkormányzatok keresik a helyüket. A roma nemzetiségi önkormányzat tájé
koztatóját énékelhetetlennek tartotta. A Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága a német, román és
szlovák nemzetiségi önkormányzat tájékoztatóját egyhangúlag elfogadásra ajánlotta, míg a roma
nemzetiségi önkormányzat tájékoztatóját nem.

Pluhár János László vánne2vei képviselő: Meglátása szerint a vármegyei önkormányzat és a
nemzetiségi önkormányzatok mellérendelt viszonyban vannak, Sajnálatát fejezte ki, hogy a nem
zetiségi önkormányzatok elnökei nem jelentek meg az ülésen. Véleménye szerint nem tiszte,
hogy értékelje őket, viszont az látható, hogy az együttmüködésen javítani szükséges.

Sze2edi Balázs alelnök: Elmondta, hogy igyekszik részt venni a nemzetiségi önkormányzatok
ülésein. Nem értett azzal egyet, hogy a területi nemzetiségi önkormányzatok nem találták meg a
helyüket. Véleménye szerint a rendelkezésükre álló lehetőségeiket igyekeznek kihasználni. Az
zal egyetértett, hogy a személyes megjelenés a tájékoztató tárgyalásakor fontos.

Mucsi András vármevei képviselő: Informálta a képviselőket arról, hogy az országos nemze
tiségi önkormányzatok intézményeket, a helyiek múzeumot, egyesületet tartanak fent, melyhez
az állam forrást rendel. A területi nemzetiségi önkormányzatok nem, azok egyfajta koordinációs
szerepet töltenek be. Meglátása szerint a vármegve önkormányzata igen magas színvonalon látja
el feladatát a nemzetiségi önkormányzatok kapcsán.

Földesi Mihály László várnleEyei képviselő: Megerősítette, hogy a tájékozratók között óriási
különbségek vannak. Szintén javasolta egy szempontrendszer elkészítését. Elvárhatónak tartotta,
hogy a nemzetiségi önkormányzatok elnökei az ülésen megjelenjenek.

Zalai Mihály elnök:A vélemények nagy részével egyetértett. Elmondta, hogy a nemzetiségi ön
kormányzatok tevékenysége sokkal gazdagabb, tartalmasabb annál mint amit a tájékoztató
anyagban olvashattak, melynek elkészítésére a vármegyei önkormányzat kéri fel. Nem támogatta
azt a javastatot, hogy szempontrendszert állítsanak fel. Megítélése szerint a vármegyei önkor
mányzati hivatal maximális ellátja feladatát, segíti a nemzetiségi önkormányzatok munkáját.
Megállapította, hogy a Közgyűlés tagjai részéről az előterjesztéssel kapcsolatban több kérdés,
észrevétel nincs. Kérte, hogy szavazzanak, a Békés vármegyei nemzetiségi önkormányzatok
2022, évi munkájának beszámolójáról. A határozati javaslat 4 pontból áll, kérte, hogy a négy
nemzetiségi önkormányzat beszámolójáról egyben szavazzanak.

(A nemzetiségi beszámolók jelen jegyzőkönyv 3. mellékletei.)



A Közgyűlés jelenlévő 14 tagja 14 igen szavazattal — ellenszavazat és tartózkodás nélkül
— az alábbi határozatot hozta:

HATÁROZAT

5 1/2023. (VI.15j KGY. sz. határozat

1. Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése az előterjesztés mellékletét képező, a
Békés Vármegye Német Nemzetiségi Önkormányzata 2022. évi munkájáról szóló tájé
koztató e határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja.

2. Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése az e’őterjesztés mellékletét képező, a
Békés Vármegye Roma Nemzetiségi Önkormányzata 2022. évi munkájáról szóló tájé
koztatót e határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja.

3. Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése az előterjesztés mellékletét képező, a
Békés Vármegye Román Önkormányzata 2022. évi munkájáról szóló tájékoztatót e haá
rozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja.

4. Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése az előterjesztés mellékletét képező, a
Békés Vármegye Szlovák Önkormányzata 2022. évi munkájáról szóló tájékoztatót e ha
tározat melléklete szerinti tartalommal elfogadja.

Felelős: Zalai Mihály elnök
Határidő: értelem szerint

4. sz. nayirend: Beszámoló a Békés Megyéért Vállalkozásfejlesztési Alapítvány 2022. évi
tevékenységéről
Előadó: Zalai Mihály elnök

Zalai Mihály elnök: Az előterjesztést a Pénzügyi Bizottság és az Ügyrendi Bizottság vélemé
nyezte, felkérte elnökeit ismertessék a bizottságok javaslatát.

Földesi Mihály László bizottsá2i elnök: A Pénzügyi Bizottság egyhangúlag elfogadásra java
solja az előterjesztést. A bizottsági ülésen felvetődött hibák kijavításra kerültek. Véleménye sze
rint egy jó beszámoló került az asztalra.

Kónya István bizottsági elnök: Az Ügyrendi Bizottság egyhangúlag elfogadásra javasolja az
előterjesztést. A bizottság az eredményekhez gratulált, kívánta, hogy az idei év is nyereséges le
gyen.

Zala Mihály elnök: Megköszönte a beszámolót, gratulált az elmúlt év eredinényeihez. Meglá
tása szerint az alapítvány mindig megtalálta azokat a lehetőségeket, melyek utat jelentenek a to
vábbi működéséhez, a funkcióját maradéktalanul betölti.

Szász Zsolt ü2vvezető titkár: Megköszönte a dicsérő szavakat.

Zalai Mihály elnök:Több kérdés, hozzászólás nem érkezett, kérte, hogy kézfelnyújtással sza
vazzanak a határozati javaslatról.
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(A határozat melléklete jelen jegyzőkönyv 4. melléklete.)

A Közgyűlés jelenlévő 14 tagja 14 igen szavazattal — ellenszavazat és tartózkodás nélkül
— az alábbi határozatot hozta:

HATÁROZAT

52J2023. (VL153 KG’. sz. határozat.

A Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése — mint az alapítói jogokat gyakorló
testület — elfogadja a Békés Megyéért Vállalkozásfejlesztési Alapítvány 2022. évi
tevékenységéről szóló melléklet szerinti beszámolóját.

Felelős: Zalai Mihály elnök
Határidő:értelem szerint

5. sz. nauirend: Beszámoló a Békés Vármegyei Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékeny
ségé ről
Előadó: Pap-Szabó Katalin jegyző

Zalai Mihály elnök: Az előterjesztést valamennyi bizottság véleményezte. Megkérte a bizottsá
gok elnökeit ismertessék javaslataikat.

Mucsi Aiidrás bizotái elnök: A Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága egyhangúlag elfogadás
ra javasolja az előterjesztést. Megköszönte a munkát Jegyző asszonynak, Aljegyző asszonynak
és a hivatal valamennyi munkatársának. Meglátása szerint a hivatal munkatársai kiváló szakem
berek. Az előterjesztések magas színvonalúak. Ezt követően a beszámolóban található diagra
niok tartalmát elemezte.

Kónya István bizottsági elnök: Az Ügyrendi Bizottság egyhangúlag elfogadásra javasolja az
előterjesztést. A tavalyi évben elvégzett munkát megköszönte a hivatal valamennyi munkatársá
nak.

Földesi Mihály László bizottsági elnök: A Pénzügyi Bizottság egyhangúlag elfogadásra java
solja az előterjesztést. A beszámolót igen komoly szakmai munkának ítélte meg, az elvégzett
munkáért dicséret jár.

Závoda Ferenc bizottsági elnökhelyettes: A Területfejlesztési Bizottság egyhangúlag elfoga
dásra javasolja az előterjesztést. Megköszönte a hivatal elmúlt évben kifejtett munkáját. A diag
ramból kitűnik, hogy a Területfejlesztési Bizottság az elmúlt évben sokat ülésezei

Zalai Mihály elnök: Csatlakozott az előtte felszólalókhoz, megköszönte hivatalnak a 2022.
évben kifejtett magas színvonuló munkát. A beszámoló jól áttekinthető és részletesen bemu
tatja a hivatal tevékenységét. Békés Vármegye Kormányhivatalától nem érkezett elmaraszta
lás a hivatal munkájának irányába. Köszönetét fejezte ki dr. Horváth Mihály nyugalmazott
jegyző úrnak az elmúlt évek munkájáért, a hivatal jelenlegi felépítése neki köszönhető. Véle
ménye szerint az ő személye erőteljesen meghatározta ennek a hivatalnak a működését. Meg
köszönte dr. Mészáros Erzsébet aljegyző asszony munkáját, aki az átmenetet biztosította a hi
vatalban. Elmondta, hogy a hivatal messze túl a kötelező feladarokon teljesít. Van dinamiz



mus, erő, kreativitás, tudás a csapatban. Hozzáfűzte, hogy vannak Olyan megyék ahol sokkal
hangosabb viták övezik a területfejlesztési kérdéseket. A települések igényeli igyekszenek ki
elégíteni, viták esetén a megoldást megtalálni. A TOP eredeti 58 mifliárd forintos fejlesztésé
hez képest, közel 90 milliárd forint között van a vármegyei önkormányzata támogatói dönté
sek tekintetében.
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el. Kérte, hogy szavazzanak a
Békés Vármegyei Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről.

A Közgyűlés jelenlévő 14 tagja 14 igen szavazattal — ellenszavazat és tartózkodás nélkül
— az alábbi határozatot hozta:

HATÁROZAT

53/2023. (VI.15.) KGY. sz. határozat

Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Magyarország helyi önkormányzatairőt
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 81. (3) bekezdés f) pontja alapján elkészített, a Békés
Vármegyei Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről szóló beszámolót elfogadta.

6. napirend: Az orosz-ukrán háború egyéves évfordulója tárgyában hozott 5/2023. (111.31.)
OGY. határozathoz való csatlakozás
Előadó: Zalai Mihály elnök

Zalai Mihály elnök: Az előterjesztést bizottság nem véleményezte.

Sonkolyné Szekerczés Margit vármegyei képviselő: Felolvasta a jelen jegyzőkönyv 5. mellék
letét.

Szenedi Balázs alelnök: Emlékeztetett arra, hogy az előterjesztésben foglaltak a béke melletti
kiállást tartalmazzák. Temérdek település, önkormányzat fogadta el az un. „békepárti” határoza
tot. Mindemellett megérti az ellenzéki képviselők központi elváráshoz való csatlakozását. Vi
szont hozzáfűzte, hogy minden egyes perccel életeket veszítenek, sajnos magyar életeket is. Vé
leménye szerint a módosító javaslat egy hibásan megfogalmazott ajánlás. Meglátása szerint több
olyan pontot is tartalmaz, ami egyébként nem az orosz-ukrán háborúra vonatkozik. Számára ez
elfogadhatatlan. Véleménye szerint a megoldás a tűzszünet és azon keresztül a béke. Kéne, hogy
támogassák a csatlakozást.

Pluhár László János vármegyei képviselő: Megjegyezte, hogy valamennyi vármegyei képvise
lő békepárti, visszautasította a háborúpái-ti megjelölést. Elmondta, hogy az elmúlt 50 évben nem
volt akkora infláció mint most, nyilván mindezt okozta a világjárvány, a szomszédban dúló há
ború is, valamint az a gazdaságpolitika is ami a mostani Magyarországot jellemzi. Az infláció
21,5 %‚ ezzel szemben az Európai Unióban már G %‚ holott a fent említett akadályozó tényezők
őket is érintették. Majd ezt követően rátért Svédország csatlakozási kéretmére a NATO-ba, me
lyet az országgyűlés egy éve tologat, valamint röviden összefoglalta a Trianoni békediktátumot
és annak következményeit, melyet összekapcsolt Oroszország un. területszerzésével. Véleménye
szerint a hadban álló feleknek kell megtalálniuk a megoldást, Úgy, hogy tárgyalóasztal mellé ül
jenek. Javasolta, hogy a miniszterelnök Úi- hívja fel a barátját és mondja el békejavaslatát, Ugy
gondolta, hogy az a határozat ami leíródott még jó is lehet, de van jó néhány olyan eleme ami
önmagában a magyarországi gazdasági inflációs és egyéb problémákat egyértelműen kívánja ki
terjeszteni. Javasolta, hogy az ENSZ alapokmány által elfogadott és az alapján elkészített előter
jesztés kerüljön elfogadásra, melyet a magyar kormány is támogatott.
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Zalai Mihály elnök: Emlékei között kutatva sem emlékszik olyan esetre, amikor Oroszország
elnöke Orbán Viktor miniszterelnöknél vendégeskedett Volna, viszont arra emlékszik, amikor
Gyurcsány Ferencnél tett látogatást. Viszont meglátása szerint az ilyenfajta megnyilvánutásnak
nincs itt helye. Oroszország elnökével, mint kereskedelmi partnerei a magyar kormánynak mu
száj tárgyalnia. Megítélése szerint a módosító javaslat és az országgyűlés határozatában szereplő
pontok szinte azonosak. A fegyverek szállítása a háború kiteljesedéséhez, esetleg akár világhábo
rúhoz is vezethet. Az Európai Unió most olyan javaslattal él az ország felé, amit a magyar kor
mány nem fog végrehajtani, példaként említette a rezsicsökkentés eltörlését.

Földesi Mihály László vármegyei képviselő: Hozzászólásában szólt az elmúlt 33 év rossz gaz
daságpolitikai döntéseiről. Véleménye szerint kerüljön levételre a napirendi pont.

Mucsi András vármegyei képviselő: Felhívta a figyelmet arra, hogy Békés Vármegye Önkor
mányzara nincs abban a helyzetben, hogy az országgyűlés határozatát mádosítsa, hiszen nincs
hozzá jogosultsága. Szavazni arról kell, hogy a testület a határozati javaslatot elfogadja vagy
sem.

Zalai Mihály elnök: A mindennapok hírei arról szólnak, hogy elindulnak- e az operatív progra
mok vagy az Európai Unió megvárja a választásokat, mindez hatással van az inflációra, az
egyébként jogosan járó források nem érkeznek meg. Olyan helyzetet generálnak egyes képvise
lők, hogy előbb-utóbb belekényszerírsék az országot egy valrásba. Reményét fejezte ki a magyar
állampolgárok Józan ítélőképességében.

Pluhár László János vármegyei képviselő: Továbbra is az az álláspontja, hogy az asztalnál
mindenki békepárti, megerősíterte, hogy a források visszarartása is nyomást gyakorol az infláció
ra. Kategorikusan kijelentette, hogy nem teljesen felel meg a valóságnak, hogy az ellenzék nem
támogatta a békepárti határozatot.

Zalai Mihály elnök: Végezetül elmondta, hogy az országgyűlés határozata mindazokat az ele
meket tartalmazza, mellyel egyet lehet érteni. Kérdés, észrevétel nem hangzott el, kérte, hogy
kézfelnyújtással szavazzanak először arról, hogy levegyék- e napirendről az előterjesztést.

A Közgyűlés jelenlévő 14 tagja, 5 igen szavazattal — 9 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül
— nem kapta meg a szükséges többséget az indítvány.

Zalai Mihály elnök: Kérte, hogy kézfelnyújtással szavazzanak arról, hogy az előbb felolvasott
szöveget és az országgyűlési határozatot cseréljék Id és fogadják el az előbb felolvasott javasla
tot.

A Közgyűlés jelenlévő 14 tagja, 4 igen szavazattal — 10 ellenszavazattal és tartózkodás nél
kül — nem kapta meg a szükséges többséget az indítvány.

Zalai Mihály elnök: Kérte, hogy kézfelnyújtással szavazzanak az eredeti, az országgyűlési hatá
rozat elfogadásáról.



A Közgyűlés jelenlévő 14 tagja, 10 igen szavazattal — ellenszavazat nélkül és 4 tartózkodás
sal — az alábbi határozatot hozta.

HATÁROZAT
54/2023. (VI.15.) KGY. sz. hat.

Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése úgy dönt, hogy támogatja az Országgyűlés
az orosz-ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló 5/2023. (III. 31.) sz. határozatát, az abban
foglalt megállapításokkal egyetértését fejezi ki.

Felelős: Zalai Mihály elnök
Határidő: 2023. június 30.

7. napirend: Tájékoztató a két ülés között tett, a megyei önkormányzatot érintő tárgyalá
sokról, tanácskozásokról
Előadó: Zalai Miháh’ elnöke

Zalai Mihály elnök: A bizottság az előterjesztést nem tárgyalta. Kérdés, hozzászólás az előter
jesztéshez nem érkezett, kérte, hogy szavazzanak az előterjesztésről.

A Közgyűlés jelenlévő 14 tagja, 14 igen szavazattal — ellenszavazat és tartózkodás nélkül -

az alábbi határozatot hozta:

HATÁROZAT
55/2023. (VI.t5.) KGY. sz. hat.

A Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a két ülés között lezajlott, a megyei
önkrományzatot érintő tárgyalásokról, tanácskozásokról, társadalmi eseményekről szóló tájékoz
tatót elfogadja.

10. napirend: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról
Előadó: Zalai Mihály elnök

Zalai Mihály elnök: Elmondta, hogy bizottság az előterjesztést nem tárgyalta. Kérdés, hozzá
szólás az előterjesztéshez nem érkezett. Kérte, hogy szavazzanak a lejárt határidejű határoza
tok végrehajtásáról.

A Közgyűlés jelenlévő 14 tagja, 14 igen szavazattal — ellenszavazat és tartózkodás nélkül -

az alábbi határozatot hozta:

HATÁROZAT
56/2023. (V1.15.) KGY. sz. hat.

Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 7/2022. (I. 19.), 26-27/2023. (IV. 19.) 30-
42/2023. (V. 23.) KGY. határozat, a 27/2023. (IV. 18.), 30-31/2023. (V. 3.) és a 41/2023. (V.
22.) TB határozat végrehajtásáról szóló beszámolót: elfogadja.
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9. sz. napirend: Alapítványok támogatása
Előadó: Zalai Mihály elnök

Zalai Mihály elnök: A támogatási összegre a Társadalmi Kapcsolawk Bizottsága tett javaslatot.
Msgkéi-te Mucsi András bizottsági elnököt ismertesse a bizottság javaslatát.

Mucsi András bizottsági elnök: A Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága ismertette javaslatát,
mely szerint: az Orosházi Keresztény Klub Alapítvány kérelmét 100.000- forinttal, a Betyár Lo
vas Közhasznú Alapítvány kérelmét 50.000,- forinttal és A játékos, tevékeny, gazdag óvodai éle
tért Alapítvány kérelmét 60.000,- forinttal javasolta támogatni.

Zalai Mihály elnök: Kérte a képviselőket, hogy aki egyetért a Társadalmi Kapcsolatok Bizottsá
ga javaslatával szavazzon.

A Közgyűlés jelenlévő 14 tagja 14 igen szavazattal — ellenszavazat és tartózkodás nélkül
— az alábbi határozatot hozta:

HATÁROZAT

57/2023. (VL15.) KGY. sz. határozat

1. A Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 4/20 15. (11.13.) önkormányzati
rendelet szabályozására figyelemmel, külön megállapodásban rögzített elszámolási
kötelezettséggel támogatja az Orosházi Keresztény Klub Alapítvány kérelmét
100.000,- Ft összeggel, a 2023. évi rendezvényeik sikeres megrendezése és lebonyolí
rása költségeire

2. A Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 4/2015. (11.13.) Önkormányzati
rendelet szabályozására figyelemmel, külön megállapodásban rögzített elszámolási
kötelezettséggel támogatja a Betyár Lovas Közhasznú Alapítvány kérelmét 50,000,- Ft
összeggel, a 2023. évi gyermektábor megrendezése, megvalósítása költségeinek rész
beni fedezetére,

3. A Békés Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 4/2015. (11.13.) önkormányzati
rendelet szabályozására figyelemmel, külön megállapodásban rögzített elszámolási
kötelezettséggel támogatja A játékos, tevékeny, gazdag óvodai életért Alapítvány ké
relmét 60.000,- Ft összeggel, a „Takarítási Világnap” sikeres megvalósítása céljából
eszközök beszerzése költségeinek részbeni fedezetére,

melynek forrása Békés Vármegye Önkormányzata 2023. évi költségvetés egyéb működési
célú kiadása.

Felelős: Zalai Mihály elnök
Határidő vé2rehaitásra: 2023. június 30.
Határidő beszámolásra: 2023. szeptember



10. sz. napirend: Bejelentések

Zalai Mihály elnök: Megkérdezte, hogy van- e valakinek bejelenteni valója? MegáHapítoua,
hogy több hozzászólás nincs. A mai nyilvános megyegyűlés végére értek. A nyílt ülést bere
keszti és a 11. sz. napirend tekintetében a zárt ülést megnyitotta.

K.m.f.

ZaIaihIy dr. Mészáf6zsébet
elnök aljegyző
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Földesi Mihály László

Hodálik Pál

Dr. Pappné Darida Andrea

Dr. Szabó Ervin

Kónya István

Mucsi András

Németh Sándor Dávid

Pluhár János

Puju János Zoltán

Samu Tamás Gergő

Sonkolyné Siekerczés Margit

Szabó János Zoltán

Szegedi Balázs

Tolnai Péter

Varga Gusztáv

Zalai Mihály

Závoda Ferenc
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BÉKÉS VÁRMEGYE ÖNKORMÁNYZATÁNAK ELNÖKE

CÍRE 5600 Békéscsabn, Árpád sor t8. Tetcfoii: +36-66-441-156

MEGHÍVÓ
BÉKÉS VÁRMEGYE ÖNKORMÁNYZATA

KÖZGYŰLÉSÉNEK ÜLÉSÉT

a Békés Megyei Önkormányzat és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 10/204.
(XII. 2.) önkormányzati rendeletének 10. (1) bekezdésében biztosított jogkörömben

2023. június 15-én (csütörtökön) 9.00 órai
kezdettel

ÚJKÍGYÓS VÁROS ÖNKORMÁNYZATA SZENT IMRE PANZIÓ
(5661 Újkígyós, Iskola u. 7.)

ÖSSZEHÍVOM

Napirendi pontok:

Nyílt ülés:

1. Tájékoztató Újkígyós Város Önkormányzata megvalósult, illetve folyamatban lévő
projektjeiről
Előadó: Botyánszki Pál László polgármester

2. Beszámoló Békés vármegye közbiztonságának 2022. évi helyzetéről, a közbiztonság
érdekében tett intézkedésekről és az azzal kapcsolatos feladatokról
Előadó: Vörös Ferenc r. ezredes megyei rendőrfőkapitány
Véleményezi: Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága

3. Tájékoztató a Békés vármegyei nemzetiségi önkormányzatok 2022. évi munkájáról
Előadó: Karancsi Andrásné Békés Vármegye Román Onkormányzat elnöke,

KrajcsoviczAndrásné Békés Vármegye Szlovák Önkormányzat elnöke,
Mittag Mónika Eva Békés Vármegye Német Nemzetiségi Onkormányzat
elnöke.
Asós Tibor Békés Vármegye Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnöke

Véleménvezi: Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága

4. Beszámoló a Békés Megyéért Vállalkozásfejlesztési Alapítvány 2022. évi
tevékenységéről
Előadó: Szász Zsolt ügyvezető titkár
Véleményezi: Pénzügyi Bizottság

Ugyrendi Bizottság

5. Beszámoló a Békés Vármegyei Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről
Előadó: Pap-Szabó Katalin jegyző
Véleményezi: Közgyűlés bizottságai
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6. Az orosz-ukrán háború egyéves évfordulója tárgyáhan hozott 5/2023. (III. 31.)
06%’. határozathoz való csatlakozás
Előadó: Zalai Mihály elnök

7. Tájékoztató a két ülés között tett, a vármegyei önkormányzatot érintő
tárgyalásokról, tanácskozásokról

8. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

9. Alapítványok támogatása
Előadó: Zalai Mihály elnök
Véleményezi: Társadalmi Kapcsolatok Bizottsága

10. Bejelentések

Zárt ülés:

1. A „Polgárokért” és a ‚qBékés Vármegvéért” Kitüntető Díjak odaítélése
Előadó: Zalai Mihály elnök

2. Békés Megyéért Vállalkozásfejlesztési Alapítvány kuratóriumi tagjának
megválasztása (osztott anyag)
Előadó: Zalai Mihály elnök

A közgyűlési clőtetjesnések megtalálhatóak a \vww.hckcslrKuvc.lltI internetes oldalon.
..Közgyűlés címszó alatt,

Tájékoztawm a Tisztelt Képviselőket. hogy a közgyűlést követően Újkígyós Város Önkormányzata
kedvezniénezeu közigazgatási területén TOP forrásokból megvalósult beruházások megtekitnésére
lesz lehetőség.

Békéscsaba. 2023.június 1.

Zalai Mihál


